
Prezídium COGECA

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 26. september 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Prezídium COGECA

Predsedal: Predsedal prezident COGECA Lennart Nilsson (SE).

 

Nové inštitucionálne usporiadanie – EK, EP

Elli Tsiforouová prezentovala 1. analýzu navrhovaných komisárov, verejné vypočúvania by mali
prebehnúť od 14. 10. do 4. 11. 2024, sekretariát C-C plánuje koordinované akcie s europoslancami.
Písomná procedúra prípravy otázok pre kandidátov bude zahájená v nadchádzajúcich dňoch.

 

Na schválenie:

Za novú zástupkyňu Cogeca vo Finančnom a riadiacom výbore C-C skupina CCC schválila
kandidatúru Isabel Bastovej (PT, Confagri).

Úvahový dokument o agropotravinárskom systéme obchodovania s emisiami (AgETS) bol schválený.

Návrh pozičného dokumentu C-C v kontexte revízie dohody o pridružení  UA bol schválený.

Sekretariát predstavil brožúru na propagáciu poľnohospodárskych družstiev, bude slúžiť na bližšie
predstavenie zásadných informácií o družstevnom modeli v krajinách EÚ pre politikov
a zákonodarcov. K dispozícii je v anglickom jazyku, sekretariát môže poskytnúť podkladový
dokument k prekladu do všetkých jazykov. Brožúra je priložená k zápisu v českom jazyku.

Pre informáciu a do diskusie:

medzinárodný obchod a situácia na trhu●

Čína: Sekretariát informoval o reakcii čínskej vlády na clá, ktoré zaviedla EÚ na čínske
elektromobily. Čína najprv zahájila antidumpingový prieskum týkajúci sa brandy a bravčových EÚ
výrobkov, mliečnych výrobkov a následne zaviedla clá na konci júna. Dňa 21. 8. zahájila prieskum
ohľadom podpôr produkcie mliečnych výrobkov. V diskusii ES reprezentant odmietol penalizáciu
sektoru mlieka z dôvodu dotácií, ktoré ani neexistujú.

Situácia na trhu s poľnohospodárskymi komoditami: Sekretariát informoval o situácii v odvetví
rastlinnej produkcie, kde sa tento rok očakáva pozitívna situácia pri víne, nižšia produkcia
u ostatných komodít. Vplyvom dovozov z UA sú problémom nízke výkupné ceny. V odvetví živočíšnej
produkcie je najzložitejšia situácia u čerstvých vajec, tiež kvôli dovozom z UA. Situáciu komplikuje aj
výskyt katarálnej horúčky oviec sérotypu 3 a moru malých prežúvavcov (PPR). Niektoré štáty (BE)
kvôli dopadom výskytu BTV-3 žiadajú o uvoľnenie prostriedkov z poľnohospodárskej krízovej rezervy.



Sekretariát v reakcii na dovozy z UA pripomenul dopady zavretých logistických kanálov cez Čierne
more po začatí vojny na UA. Treba neustále upozorňovať a žiadať obnovu tradičných odbytísk UA
produkcie, v Afrike.

nariadenie EÚ o odlesňovaní●

Sekretariát informoval o pretrvávajúcej neistote ohľadom blížiaceho sa začiatku vykonávania
nariadenia.

veľké šelmy●

Členské štáty podporili v Rade dňa 25. 9. 2024 návrh Európskej komisie na zníženie ochrany vlka
podľa Bernského dohovoru.

Kongres poľnohospodárov 2024

Kongres Nastavenie kurzu pre budúce európske poľnohospodárstvo sa bude konať v Bukurešti
v dňoch 23. – 25. 10. 2024.

 

 

Spoločné prezídiá COPA a COGECA

 

Schválenie rozpočtu C-C na rok 2025

Sekretariát informoval o zasadnutí Finančného a riadiaceho výboru C-C dňa 25. 7. 2024 a analýze
ekonomickej perspektívy a ďalšieho vývoja v roku 2025. Výbor vypracoval návrh rozpočtu C-C na rok
2025, pričom bolo rozhodnuté, že poplatky pre všetkých členov môžu zostať na rovnakej úrovni aj
napriek indexácii hlavných nákladov.

Rozpočet bol schválený.

 

Strategický dialóg (SD)

Prezident Cogeca referoval o svojich skúsenostiach z priebehu jednaní SD. Ocenil, že išlo o prvú
skúsenosť, kedy boli poľnohospodári zapojení do diskusií, lebo v rámci EZD boli legislatívne návrhy
predkladané bez konzultácií s poľnohospodármi. Ďalej upozornil na Draghiho správu
o konkurencieschopnosti Európy, ktorá pre poľnohospodárstvo nevyznieva tak pozitívne, kritizuje o.
i. využívanie verejných prostriedkov v rámci SPP.

Christiane Lambertová doplnila informácie o utajovanom spôsobe prerokovávania záverečnej správy
SD a upozornila na mnoho problematických požiadaviek neziskových organizácií.

Sekretariát následne predstavil hlavné výstupy SD a odporúčania. V tejto súvislosti začne sekretariát
pripravovať svoju vlastnú Víziu budúcnosti poľnohospodárstva EÚ, prvý návrh by mal byť
predstavený skupine POCC/CCC v týždni od 13. 10. 2024.

 



Výmena názorov s Catherine Geslain-Lanéelleovou (DG AGRI)

Zástupkyňa Komisie informovala o záverečnej správe SD ako o dôležitom dokumente, ktorý bude
využitý pri príprave Vízie Komisie o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ v roku 2040. Komisia sa
všeobecne bude usilovať o udržateľnejšie poľnohospodárstvo a lepšie financovanie poľnohospodárov.
Za veľmi dôležitý výstup SD označila, že všetci účastníci považujú za zásadné pokračovanie SPP a jej
financovania, čo predstavuje pre DG AGRI silnejší mandát napr. pri jednaní s inými riaditeľstvami
Komisie. Za ďalší zásadný výstup označila požiadavku väčšej konzistentnosti európskych politík, a to
v kontexte vymáhania rovnakých pravidiel aj pre importované produkty. Súhlasila s požiadavkou
väčšej predvídateľnosti pri prijímaní európskych legislatív a ich zjednodušovania. Na záver
zdôraznila potrebu pokračovania dialógu nielen s C-C, ale aj zástupcami iných odvetví s cieľom
dosahovať dlhodobú prosperitu.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.


